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1. Blz. 2 van het Rvs. onder het kopje argumenten punt 1.2. Er zijn nieuwe richtlijnen 
m.b.t. bomen. Kunt u dit toelichten ?

antwoord We hanteren in de nieuwe LIOR de richtlijnen uit het Handboek Bomen van het 
Norminstituut Bomen. In dit Handboek Bomen staan de landelijke richtlijnen ten 
aanzien van beheer en ontwerp van bomen en groeiplaatsen van bomen in de openbare 
ruimte.

2. Blz. 3 van het raadsvoorstel, kopje “Communicatie” zie ook bijlage “Leidraad Inrichting 
Openbare Ruimte”, kopje 3 “Doelgroep”. Daar lezen we dat er geen bijzondere 
communicatie nodig is. Het lijkt ons dat de  “Werkgroep Toegankelijkheid” hier wel een 
belang bij heeft. Is het mogelijk deze werkgroep hierover te consulteren ?

antwoord Er is (nog) geen gemeentelijke werkgroep voor toegankelijkheid. De oorzaak is een 
gebrek aan capaciteit. 
De opgenomen richtlijnen zijn gebaseerd op de landelijke richtlijnen van het CROW. 
Daar wordt ook naar verwezen in de LIOR.

3. We zien in de Bijlage “Leidraad Inrichting Openbare Ruimte” dat een van de 
uitgangspunten is dat er rekening gehouden wordt met ouderen en minder validen( blz. 
10 bij “Specifieke aandachtspunten”punt 2.1.4. en blz. 14 punt g onder het kopje 2.3.9. 
verkeer) . Heeft dit punt uw  aandacht bij wegwerkzaamheden/wijzigingen en 
nieuwbouwprojecten ? Kunt u dit nader toelichten en hoe wordt de werkgroep 
Toegankelijkheid hierbij betrokken ?

antwoord Deze richtlijnen voor toegankelijkheid zijn aan deze versie van de LIOR toegevoegd. Na 
vaststellen hiervan zullen nieuwe plannen en werkzaamheden aan deze richtlijnen 
worden getoetst. Zie verder het antwoord op vraag 2.



4. Blz. 10 bestrijding onkruid op verhardingen. De gemeente bestrijdt onkruid twee maal 
per jaar chemisch conform de DOB methode. Kunt u dit toelichten ? Wat houdt 
“chemisch” in, het gebruik van round-up ?

antwoord DOB staat voor Duurzaam Onkruid Beheer op verhardingen. Dit kan mechanisch, 
thermisch of (in uitzonderlijke gevallen) chemisch beheer zijn. Onkruidbeheer op 
verhardingen doen wij op niveau B, volgens de normen van het CROW. Dit houdt in dat 
we het groen op verhardingen vegen, borstelen (mechanisch) en branden (thermisch). 
Alleen de bestrijding van de invasieve exoot Japanse duizendknoop mag bij hoge 
uitzondering nog chemisch met round up gebeuren.

5. Wij zien in de “leidraad Inrichting Openbare Ruimte” het begrip klimaatadaptie niet 
expliciet terugkomen, ook niet bij de uitgangspunten, terwijl dit op dit moment een 
belangrijk thema is. Hoe en wanneer krijgt dit zijn plek in de LIOR ?

antwoord Het begrip klimaatadaptatie wordt inderdaad niet direct genoemd. Er worden echter 
wel richtlijnen genoemd die klimaat adaptief werken. De richtlijnen voor bomen geven 
aan, dat er gekozen wordt voor boomsoorten die zich makkelijk aanpassen aan het 
veranderende klimaat (klimaat robuust). Voorts worden er bij projecten en renovaties 
in de openbare ruimte verschillende boomsoorten aangeplant en worden soorten 
gekozen die de biodiversiteit verhogen. Daarnaast worden de eisen toegepast voor de 
aanleg van groeiplaatsen van bomen zoals deze in het Handboek Bomen vermeld 
worden. Bomen in een groeiplaats van voldoende ondergrondse en bovengrondse 
groeiruimte, kunnen uitgroeien tot gezonde volwassen bomen met voldoende grote 
boomkronen. Ze zijn beter bestand tegen droogte omdat ook de wortels meer 
groeiruimte hebben. Zij gaan met hun kronen hittestress tegen, doordat ze schaduw en 
verkoeling geven. Als deze richtlijnen zoveel als mogelijk gevolgd worden, zal het 
openbaar groen beter zijn aangepast aan het veranderde klimaat.

Een eventuele actualisatie van de LIOR op het onderwerp klimaatadaptatie volgt nadat 
de gemeenteraad een besluit heeft genomen over de ambitie en de daaraan gekoppelde 
strategie. Die keuze bepaalt hoe ingrijpend de veranderingen in de openbare ruimte 
moeten zijn om de door de raad gewenste bescherming te bieden. Het raadsvoorstel 
over een strategie voor klimaatadaptatie wordt in Q1-2021 verwacht.


